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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2 Val av justerare och tid för justering 

Ordföranden Kerstin Järneberg och ledamoten Lars Jonsson 

utsågs att justera protokollet fredag den 15 maj. 

 

§ 3 Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 13 april anmäldes och lades till 

handlingarna. 

 

§ 4 Dagens gäst 1: Jan Ekman, parkingenjör, 

avdelningen för ekonomi, stadsmiljö och strategi 

Jan informerade allmänt om pågående arbeten inom 

stadsdelsområdet och vad som planeras göras under året.  

 

I årets budget finns det extra resurser avsatta dels för ökad 

tillgänglighet, 6,1 mnkr och dels för inventering och åtgärder av 

bland annat vägar och parkvägar, 2,1 mnkr. En översyn har 

genomförts som ska resultera i förbättringsåtgärder, åtgärder som 

pågår och andra som planeras utföras under året. 

 

Förvaltningen genomför tillgänglighetsåtgärder enligt beviljad 

ansökan i verksamhetsplan 2015. Åtgärderna gäller förbättring av 

botten vid Farstastrandsbadet och av Magelungens 

strandpromenad, byte av fallskydd i lekplatser och ojämnheter på 

parkvägar. 

 

Förvaltningen kommer således under året att öka insatserna på 

olika sätt för att öka tillgängligheten inom stadsdelsområdet och 

ett exempel på detta är den nya lekparken Eklunds hage i Sköndal 

som håller på att rustas, färdigställas.  

 

Stadsdelnämnden har även fått extra resurser från 

kommunstyrelsens centrala medelreserv för reinvesteringar på 

motsvarande 3,2 mnkr. Tilldelningen grundar sig på en 

inventering som har gjorts och medlen ska användas till det som 

inventerats. I ett tjänsteutlåtande till majnämnden föreslår 
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förvaltningen att reinvesteringsmedlen används till åtgärder på 

Fagerlids plaskdamm i Hökarängen samt utbyte av parkbänkar 

och papperskorgar som är i dåligt skick. Detta som ett exempel 

på vad reinvesteringsmedlen kommer att användas till under året. 

 

För att rådet skulle få en uppfattning om hur mycket årets budget 

kan tänkas räcka till, så informerade Jan om att 

reparation/nyanskaffning av en utomhustrappa uppskattningsvis 

kostar 700 tkr (inom stadsdelsområdet finns det många 

utomhustrappor som är i mer eller mindre önskvärt skick och som 

behöver åtgärdas). 

 

Rådet förde en diskussion med Jan kring tillgängliget och 

framkomlighet samt allmän skötsel av grönområden inom 

stadsdelsområdet. Rådet frågade bland annat vem som ansvarar 

för att hålla efter att buskage inte blir vildvuxna, exempelvis intill 

bostadshus. Jan svarade att när det handlar om buskage som inte 

sköts om ordentligt och som ligger i anslutning till bostadshus, så 

ligger ansvaret ofta på bostadsbolagen, vilka dessvärre inte alltid 

har full kontroll på sina åtaganden.  

 

Rådet tackade Jan för hans medverkan, den information som 

rådet fick ta del av. Jan avslutade med att informera rådet, dess 

medlemmar att de alltid är välkomna att ta kontakt med Jan 

direkt, för frågeställningar som ryms inom Jans 

verksamhetsuppdrag. 

 

§ 5 Dagens gäst 2: Ann-Kristin Sandebjer, 

funktionshinderinspektör, socialförvaltningen 

Ann-Kristin presenterade den granskning (aktgranskning) som 

har genomförts inom Farsta stadsdelsförvaltning och som avser 

myndighetsutövning med fokus på beviljade insatser enligt LSS 9 

§ 9, bostad med särskild service.  

 

Granskningen har särskilt tagit fasta på hur ofta beviljade insatser 

följs upp, hur dessa dokumenteras och om ansvarig handläggare 

har använt sig av DUR (en av staden upprättad och beslutad mall 

som ska följas i hela ärendeprocessen d.v.s. från ansökan om 
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insats om bistånd till uppföljning av beviljade insatser). 

Granskningen har även fokuserat på likställighet det vill säga om 

den enskildes behov bedöms på motsvarande sätt oavsett vem 

som är ansvarig handläggare i ärendet. Ett 80-tal akter har 

granskats och generellt kan sägas att det saknas en tydlig 

arbetsgång och DUR har inte tillämpats konsekvent. 

Granskningen visar att arbetsgången skiljer sig åt inom 

förvaltningen, vilket den även gör inom andra granskade 

förvaltningar. Skillnaderna gäller även i jämförelse mellan olika 

förvaltningar inom staden. På motsvarande sätt bedöms det finnas 

bristande likställighet i myndighetsutövningen inom staden.  

 

Ann-Kristin gick kort igenom granskningsprocessen, vad hon har 

tittat på (bilaga 1): 

 

 Styrdokument såsom lagstiftning, föreskrifter och 

allmänna råd. 

 Organisation 

 Verksamheter, driftform (egen regi, entreprenad, 

intraprenad och privat) 

 Målgrupp (antal ärenden, kön, medelålder, personer över 

65 år) 

 Handläggningen – Trygg och säker (SOSFS 2014:15): 

Utredning, beslut, beställning, uppföljning och delaktighet 

 Specifikt för Farsta (målgrupp och kvalitet) 

 Tendens/utveckling 

 Styrkor och utvecklingsområden 

 

Rådet tackade Ann-Kristin för hennes medverkan, den 

information som rådet fick ta del av. 

 

§ 6 Ärenden till nämndsammanträdet den 21 maj 

2015 

Ärende nr 2: Anlägg kollektiv stadsodling i Farsta 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 5: Förbättra stig på Farstaängen i Farsta 

Rådet hade inget att erinra. 
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Ärende nr 7: Begäran om presidiemöten 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 8: Reinvestering i parker i Farsta stadsdelsområde 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 9: Ny gruppbostad i Sköndal 

Rådet ställer sig positiv till att stadsdelsnämnden inrättar en ny 

gruppbostad. 

 

Ärende nr 10: Den fortsatta driften av Lingberga gruppbostad 

Rådet ställer sig positiv till att driften av Lingberga gruppbostad 

återtas i egen regi. 

  

Ärende nr 12: Farsta inrättar ett demokratiutskott 

En diskussion fördes kring skillnaden mellan utskott och råd. 

Avdelningschef (och tillförordnad stadsdelsdirektör) Per-Ove 

Mattsson förklarade att den huvudsakliga skillnaden är att ett 

utskott har mandat att ta beslut medan ett råd har en rådgivande 

funktion och saknar eget mandat att ta beslut. Per-Ove gav 

exempel på frågor som skulle kunna bli aktuella för demokrati-

utskottet att avhandla och informerade om att utskottet skulle 

kunna jämföras med exempelvis sociala delegationen som har till 

uppgift att avhandla olika ärenden – ärenden som tas upp och 

beslutas om på sociala delegationen, behandlas inte på 

stadsdelsnämndens sammanträden. Per-Ove informerade även om 

hur resurserna i årets budget, på motsvarande 3,9 mnkr för 

demokratiutveckling ska användas.  

 

Per-Ove betonade att rådet kommer få motsvarande möjligheter 

att yttra sig i olika frågor som avhandlas i demokratiutskottet på 

samma sätt som de idag uttalar sig kring ärenden som 

stadsdelsnämnden avhandlar. Rådet hade i övrigt inga 

synpunkter, något att erinra. 

 

Ärende nr 13: Farsta ungdomsråd – en lägesrapport 

Rådet ställde frågan om förvaltningen har arbetat för att engagera 

unga funktionsnedsatta och på vilket sätt. Per-Ove Mattsson 
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svarade att processen som förvaltningen har arbetet i för att skapa 

ett ungdomsråd inte har velat peka ut en specifik målgrupp. Rådet 

hade i övrigt inga synpunkter, något att erinra. 

 

Ärende nr 18: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 1 år 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 21: PRIO-medel till barn och unga med psykisk ohälsa 

2012-2014 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 22: PRIO-medel till vuxna med psykisk 

funktionsnedsättning 2012-1014 

Rådet frågade hur det blir med PRIO-medel för vuxna med 

psykisk funktionsnedsättning efter att riktade insatser inom 

området har tagit slut efter 2016. Per-Ove Mattsson svarade att 

nuvarande arbete drivs inom ramen för aktuella projekt och det 

finns inte några utfästelser om att det framöver kommer att finnas 

extra PRIO-medel avsatta för målgruppen. 

 

Ärende nr 23: Stadsdelsnämndens protokoll den 23 april 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

§ 7 Information från förvaltningen 

Cirka 500 barn och ungdomar boende inom stadsdelsområdet 

kommer att få möjlighet till sommar-/feriearbete genom 

stadsdelnämndens försorg. Detta innebär att cirka 50 % av de 

som har sökt feriearbete genom förvaltningen kan erbjudas denna 

möjlighet. Förvaltningen har sökt ytterligare resurser 

motsvarande 2 mnkr och om ansökan beviljas, bedöms antalet 

sommararbetsplatser öka. Den stora utmaningen är att hitta 

meningsfulla arbetsuppgifter att erbjuda. 

 

Per-Ove Mattsson redogjorde för nämndens beslut vid det senaste 

nämndsammanträdet att rekommendera kommunstyrelsen att 

godkänna en avveckling av Edö vård- och omsorgsboende och en 

utökning av servicehuset. Förvaltningen hade tvärtom – utifrån 
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stadens äldreboendeplanering, de många tomma platserna vid 

stadens servicehus och behovet av fler platser vid vård- och 

omsorgsboende – föreslagit en avveckling av servicehuset och en 

utökning av vård- och omsorgsboendet.  

 

Per-Ove berättade vidare att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

kommer att behandla ärendet den 17 juni. Beroende på om 

utskottet godkänner eller inte godkänner stadsdelsnämndens 

rekommenderade åtgärder återkommer frågan eventuellt till 

nämnden. Inför ekonomiutskottets sammanträde utreder 

förvaltningen nu, tillsammans med äldreförvaltningen, 

stadsledningskontoret och fastighetsägaren Micasa, 

konsekvenserna av en eventuell avveckling av ytterligare ett 

vård- och omsorgsboende. 

 

Per-Ove lämnade en lägesrapport om hur det går med 

avvecklingen av Farsta vård- och omsorgsboende, meddelade att 

det i dagsläget bor uppskattningsvis ett 30 tal personer kvar på 

boendet och att arbetet med att tömma boendet stannar upp under 

sommaren, för att påbörjas igen under hösten. 

 

EU-migranter 

Totalt finns det uppskattningsvis 65 läger med EU-migranter 

inom stadens gränser. Staden har efter en period, där man inte har 

genomfört några avhysningar av EU-migranter ånyo påbörjat 

avhysningsinsatser av EU-migranter boende i olika läger inom 

staden. Under vecka 19 avhystes samtliga EU-migranter från 

olika läger som fanns upprättade inom Farsta stadsdelsområde. 

Tre nya lägger med EU-migranter finns dock redan på plats inom 

stadsdelsområdet denna vecka 20. Generellt kan sägas att staden 

kommer att påskynda processen från det att nya läger med EU-

migranter uppstår till dess att avhysning ska ske.  

 

Staden kommer vid avhysningarna att erbjuda de EU-migranter 

som önskar ett alternativt och tillfälligt boende i Vårberg, som 

totalt kan ta emot och erbjuda 50 personer en plats, vid ett och 

samma tillfälle. Stora flertalet av de EU-migranter som får detta 

erbjudande tackar allt som oftast nej, vilket även gäller för de 
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personer som förra veckan avhystes från läger inom Farsta 

stadsdelsområde.  

 

Balanslista uppdateras. Bilaga 2. 

 

§ 8 Övriga frågor  

Kerstin Järneberg har blivit tillfrågad och tackat ja till att sitta i 

funktionshinderrådet inom Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Kerstin 

har i sin tur tillfrågat Lars Jonsson om han också kan tänka sig att 

delta. Även Lars har tackat ja. Uppdraget påbörjas 12 maj och 

fortlöper i avvaktan på att nya rådsledamöter kan rekryteras 

 

När det gäller tillgängligheten i Farsta centrum och aktuell 

skyltningen föreslår rådet att Atrium Ljungberg bjuds in till 

diskussion och att detta bör ske till hösten, förslagsvis under 

september månad. Förvaltningen kontaktar Atrium Ljungberg 

och återkommer med besked. 

 

Förvaltningen har tryckt upp en ny version av broschyren ”Rådet 

för funktionshinderfrågor i Farsta stadsdelsområde” vilken 

delades ut. Rådet var positiv och godkände att broschyren trycks 

upp för vidare distribution inom stadsdelsområdet. Förvaltningen 

uppmanades att broschyren ska finnas tillgänglig på så många 

olika offentliga platser, inrättningar som möjligt, exempelvis i 

anslutning till förvaltningens reception, på bibliotek och vid olika 

vårdinrättningar inom stadsdelområdet. Betonades att det är 

viktigt att arbetet med att göra broschyren tillgänglig, sker i 

samråd, dialog med de verksamheter som ska tillhandahålla 

broschyren. 

 

§ 10 Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 1 juni 2015 inom 

Farsta strands gruppbostäder i anslutning till inplanerat 

studiebesök på Farsta strands gruppbostäder som börjar klockan 

13.30. 

 

§ 11  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 


